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Kadernota 2014 
 

Ter inleiding 
p 12 juni jl. is kadernota 
2014 vastgesteld. De ka-

dernota is het document waar-
mee de gemeenteraad uitspra-
ken doet, die het uitgangspunt 
vormen voor het opstellen van 
een programmabegroting. In de 
kadernota wordt vastgelegd 
wat de gemeente wil bereiken 
en hoeveel dat mag kosten. 
De discussie over de kadernota 
begint altijd met de Algemene 
Beschouwingen uitgesproken 
door de fractieleiders van de 10 
partijen, die in de gemeente-
raad vertegenwoordigd zijn. De 
bijdrage van Rob Duijker, frac-
tieleider van het CDA, volgt 
hieronder. 
 

Algemene beschouwing  
namens het CDA 

eachte kijkers, college en 
mederaadsleden en verdere 

aanwezigen.  
 

“Een heel guur jaar”, zo typeert 
directeur Job Swank van DNB nu 
al de economische situatie in heel 
2013. Pas halverwege 2014 stabi-
liseert de werkloosheid, denkt de 
bank en zal de economische groei 
met 0,5 procent weer licht positief 
uitkomen. De boodschap 
van DNB stemt somber: 
de crisis is hardnekkiger 
dan gedacht, extra mil-
jardenbezuinigingen 
dreigen. 
Verder constateren wij 
als CDA, dat het ver-
trouwen in elkaar weg is. 
Enkele voorbeelden: Hoe 
blijven we uit het bereik 
van de internetspionnen van Oba-
ma? Leerlingen moeten examens 
overdoen, omdat die gestolen en 

uitgelekt zijn. Onze politiekleider 
Buma noemde ook een paar fraaie 
uitwassen: We zien wielrenners 
winnen op doktersrecept. We lezen 
wetenschappelijke doorbraken die 
later verzonnen of gekopieerd blij-
ken te zijn. Zelfs het rundvlees op 
ons bord… blijkt paard te zijn. 
 

Het moet in de samenleving an-
ders worden, de heer Buma heeft 
daarbij zeven principes beschreven 
waarvan wij één punt vanwege de 
beperkte tijd willen aankaarten, 
namelijk het principe van een eer-
lijke economie in Purmerend. Wij 
willen een economie waarin kleine 
ondernemers en familiebedrijven 
onze absolute prioriteit krijgen. 
Het vrije markt denken zoals er nu 
in meerderheid in deze Raad over 
wordt gedacht zal dit principe aan-
tasten, met als gevolg een kaal-
slag bij de middenstand.  
 

andaag bespreken wij de ka-
dernota 2014-2017. In de 

aanbieding van de preadviezen en 
de laatste stand van zaken, wordt 
al duidelijk gesproken over de 
ontwikkeling van het gemeente-
fonds: “hierin schuilt een reële 
dreiging dat ook Purmerend op-
nieuw de eigen uitgaven moet 
aanpassen.” Voor het CDA is het 
duidelijk dat als DNB het over een 

heel guur jaar 
heeft, wij hier in 
Purmerend het 
niet moeten heb-
ben over “er 
schuilt een reële 
dreiging”, maar 
dat wij moeten 
spreken van “een 
niet meer af te 
wenden dreiging.”  

Enkele dagen geleden vroeg een 
coalitieraadslid hoe het CDA over 
de inhoud dacht van de graan-
schuren in de zeven magere jaren
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waarin wij nu verkeren sinds 
2008. Hij had daar wel een 
punt: de kadernota laat een 
gunstige ontwikkeling zien van 
de algemene reserve met in 
2017 een bedrag van bijna 23 
miljoen euro. De nu aangehou-
den structurele reserve van 15 
miljoen zou door allerlei risico’s 
wel eens de komende jaren naar 
boven bijgesteld moeten worden 
en nog meer jaren van ‘guur 
weer’, kunnen leiden tot interen 
van deze algemene reserve. Wij 
als CDA zijn dan ook pessimisti-
scher gestemd dan andere par-
tijen over de ontwikkeling van 
de algemene reserve. 
 

ls CDA zijn wij tevreden op 
de wijze waarop deze ka-

dernota vandaag wordt behan-
deld. De keuze mogelijkheden 
met aanvullende keuzemogelijk-
heden als een soort wisselgeld is 
een prima manier om voor iede-
re partij zijn afwegingen te ma-
ken. Geen dicht getimmerd ver-
haal waar je alleen maar ‘ja of 
nee’ tegen kunt zeggen. 
Verder hebben wij wijzigings-
voorstellen ingediend t.a.v. elk 
jaar Reuring, wijkkranten op 
papier behouden, het beheer 
t.a.v. de openbare ruimte en het 
beheer van de begraafplaats. 
Ik wil alle partijen bedanken 
voor de samenwerking of het 
nu coalitiepartners zijn rond dit 
College of de oppositiepartijen 

 die con-
structief 
meeden-
ken en 
kritisch 
zijn om 

het College 
scherp te 
houden.  

Ik wil het 

hierbij 

laten en bij deze gelegenheid 

wil het CDA het College en de 

medewerkers danken voor hun 

inzet en Gods zegen vragen 

over de stad. 

Rob Duijker 
 

Verkiezingen 2014 
 

n 2014 vinden er twee 
verkiezingen plaats. In 

maart voor de gemeente-
raad en 3 maanden later 
voor het Europees Parle-
ment. Natuurlijk zijn de 
gemeenteraadsverkiezingen 
voor ons het meest belang-
rijk, wat niet wegneemt dat 
ook de verkiezingen voor 
het Europees Parlement 
niet zomaar op het tweede 
plan mogen komen te staan. 
Maar in dit artikel gaat het 
om de gemeenteraadsver-
kiezingen.  
 

 
 

n de vorige Nieuwsbrief heb 
ik uitgebreid aandacht ge-

schonken aan kandidaten voor 
de kieslijst. Voor wat betreft 
trekkers zijn er al kandidaten, 
maar helaas duwers hebben 
zich nog niet gemeld. Het kan 
dus zijn dat u op niet al te lan-
ge termijn gevraagd zal worden 
om als duwer op onze verkie-
zingslijst te willen staan.  
 

oe gaat het proces voor u 
als leden van het CDA af-

deling Purmerend de komende 
maanden verlopen en waar 
wordt u actief betrokken bij het 
vaststellen van de kandidaten-
lijst en het verkiezingspro-
gramma? Binnen het CDA be-
slissen de leden tijdens een 
Algemene Ledenvergadering 
uiteindelijk over de kandidaten-
lijst. Het gaat dan in hoofdzaak 
over de kandidaten die op een 
verkiesbare plaats komen te 
staan en in welke volgorde. 
Natuurlijk wordt niet zomaar 
een conceptkandidatenlijst aan 
de leden voorgelegd. De ver-
trouwenscommissie heeft al 
gesprekken met de kandidaten 
gevoerd en aan de hand hier-
van een voorstel aan het be-
stuur gedaan. Het bestuur stelt 
aan de hand van de bevindin-
gen van de vertrouwenscom-

missie het definitieve concept 
kandidatenlijst vast.  
Over de procedure voor het vast-
stellen van de definitieve kandi-
datenlijst die bij Algemene Le-
denvergadering zal worden ge-
volgd, wordt u nog geïnformeerd. 
 

ok het verkiezingsprogram-
ma zal door de Algemene 

Ledenvergadering moeten wor-
den goedgekeurd. Momenteel 
wordt hier nog hard aan gewerkt 
en wij hopen het definitieve con-
cept medio juli gereed te heb-
ben. Aan alle leden zal dit con-
cept worden toegezonden. Ook 
dit verkiezingsprogramma zal 
tijdens de Algemene Ledenver-
gadering worden behandeld en 
kan geamendeerd worden. Uit-
eindelijk zal tijdens de vergade-
ring het verkiezingsprogramma 
door de leden moeten worden 
goedgekeurd. 
 

oals u kunt lezen spelen de 
leden en belangrijke rol bij 

het vaststellen van het verkie-
zingsprogramma en het vast-
stellen van de kandidatenlijst. 
Natuurlijk ontvangt u nog een 
uitnodiging en agenda voor 
deze voor onze afdeling belang-
rijke vergadering, maar u kunt 
nu al vast 15 oktober ’s 
avonds om 20.00 uur in uw 
agenda noteren. 
Als bestuur en fractie rekenen 
wij op de aanwezigheid van 
veel leden, zodat wij ons ge-
sterkt weten door een breed 
draagvlak voor de komende 
verkiezingscampagne.  
Als u deze Nieuwsbrief ontvangt 
is het begin juli, verschillende 
leden zullen dan al op vakantie 
zijn geweest, maar voor dege-
nen die nog gaan, een heel fijne 
vakantie toegewenst. 

Jan Schuuring 
 

Mijn gedachten over 
de C van het CDA 
 

ijdens een recente 
opengedachtewisseling 

hebben we de discussie om-
trent de C van het CDA op-
nieuw gevoerd. Op zich denk 
ik dat het best kan om daar 
zo nu en dan eens over na te 
denken, omdat het voor ve-
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len minimaal één van de re-
denen is om je in te zetten 
voor het CDA.  
 

Aan de andere kant moeten we 
oppassen dat het niet gaat 
overheersen. In dat licht kan ik 
een heel eind meegaan met de 
opmerking van Mona: ”het geeft 
aan waar we vandaan komen.” 
Anderen vinden dat toch wel wat 
mager ten aanzien van onze 
christelijke oorsprong. Dat geeft 
aan hoe zwaar wij onze eigen 
christelijke achtergrond willen 
laten mee tellen in onze inzet 
voor het CDA. Voor de een is dat 
(veel) belangrijker dan voor de 
ander. Dat valt denk ik ’gewoon’ 
onder ’gespreide verantwoorde-
lijkheid’: het is ieders eigen ver-
antwoordelijkheid hoe veel 
hij/zij de C een rol laat spelen in 
zijn doen en laten. 
 

oe vaak wordt de discussie 
gevoerd over de A van het 

CDA en over de D van het CDA? 
Appèl betekent: ‘in hoger be-
roep gaan’: Met ons appèl doen 
we een (hoger?) beroep op de 
samenleving om mee te gaan in 
onze vier uitgangspunten, maar 
wordt daar in die betekenis 
over gesproken? En de D vin-
den we overal: vvD, D66, soci-
aal Democraten, en ook onder 
de partijen die geen D in hun 
naam voeren zullen de meeste 
erkennen voor DEMOCRATISCH 
te zijn.  
 

 
 

Nogmaals ik vind dat de discus-
sie over de C (en eventueel ook 
over de D en de A) niet mag 
gaan overheersen. In dit ver-
band denk ik wel eens aan het 
bedrijf DSM. Wellicht bij velen 
nog bekend als: De Staats Mij-
nen. Elke werknemer van DSM 
zal onmiddellijk bij het horen 
van de opmerking: ”Oh, dat is 
toch De Staatsmijnen” zeggen: 

”Nee, wij zijn niet de Staatsmij-
nen, wij zijn DSM, een bedrijf 
dat ...” En dan komt het ver-
haal wat zij doen en waar zij 
naar streven. 
Zo zou ik graag ook het CDA 
zien: Wij 
zijn het CDA 
en wij stre-
ven naar 
het realise-
ren van  
onze stand-
punten. Dat 
doen we 
door die 
standpunten  
uit te dragen en te onderbou-
wen in alle (politieke) besluiten 
die genomen moeten worden.  
Daarnaast zal het regelmatig 
voorkomen, dat we in een be-
sluit geen of nauwelijks een re-
latie zien met de vier geformu-
leerde uitgangspunten. In een 
‘opengedachtewisseling’ moet er 
dan (meestal tijdens het fractie-
beraad) een standpunt worden 
ingenomen. Dat blijkt in de 
praktijk ook zo te gaan, waarbij 
mij, als ik de fractievergadering 
bijwoon, altijd weer de uitste-
kende sfeer opvalt die daar 
heerst. Laat die sfeer ook ken-
merkend zijn voor ons CDA. 
 

Jan Dorrepaal 
 

Algemene Ledenverga-
dering CDA Purmerend  
 

p 9 april jl. werd de 
meest recente algeme-

ne ledenvergadering gehou-
den, in de Taborkerk. Deze 
werd bijgewoond door vijf 
dames en vijftien heren. Het 
verslag van de algemene 
ledenvergadering van 24 
april 2012 werd goedge-
keurd, waarna het jaarver-
slag 2012 aan bod kwam.  
 

Secretaris Sjoeky Brak lichtte 
het tekstuele deel van het jaar-
verslag toe. Zij meldde onder 
meer dat wij in 2012 twee 
nieuwe leden mochten verwel-
komen en dat van vier leden 
wegens overlijden of andere 
omstandigheden het lidmaat-
schap werd beëindigd. Onze 
afdeling telt nu 78 leden. 
 

Penningmeester Jan Dorrepaal 
duidde het financieel jaarver-
slag en de jaarrekening over 
2012 en presenteerde de be-
groting over 2013. De toestand 
van de financiën behoeft verbe-
tering. Er is overigens wel een 
behoorlijk bedrag in kas, maar 
dat is bijna geheel bestemd 
voor verkiezingscampagnes. 
Voor de volgende kascontrole 
zoekt het bestuur nog een ge-
gadigde. Voorts bracht Jan de 
activiteiten van de ledenwer-
vingscommissie onder de aan-
dacht. Ondanks vele inspannin-
gen is het niet gelukt veel 
nieuwe leden te werven. Het 
persoonlijk aanspreken van 
mensen lijkt nog het meest 
effectief te zijn. Binnenkort zul-
len folders worden verspreid 
met daarop een wervende tekst 
en een foto van Geoffrey Nijen-
huis en Eveline Tijmstra. 
 

oorzitter Jan Schuuring 
informeerde de aanwezigen 

over de aanloop naar de ge-
meenteraadsverkiezingen 2014. 
Het nieuwe verkiezingspro-
gramma is in concept gereed. 
Het bestuur zal op basis van 
een advies van een vertrou-
wenscommissie een voordracht 
doen over de samenstelling van 
de kandidatenlijst. 
 

a de pauze voerde Arjan 
Brak het woord. Hij was 

hoofd Beleid van het CDA en is 
nu stra-
tegisch 
adviseur 
van de 
gemeente 
Den 
Haag. 
Arjan 
relati-
veerde 
het be-
lang van 
verkie-
zingspro-
gram-
ma’s. Hij 
sprak 
over de 
crisis die 
Europa en 
Neder- 
land raakt en over de gevolgen 
daarvoor voor de landelijke poli-
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tiek. Hij lardeerde zijn betoog 
met grafieken. Arjan wees erop 
dat het oplossen van de crisis 
belangrijk is, maar dat wij als 
CDA ook veel hebben te vertel-
len over immateriële zaken. Een 
voorbeeld is onze drugsagenda: 
‘Coffeeshops dicht’. Voor een 
dergelijk standpunt moeten wij 
durven uitkomen. Arjan wees 
erop dat als jouw opvatting 
anders is dan die van de meer-
derheid, de kans groot is dat je 
daarvoor onevenredig veel aan-
dacht krijgt. 
 

Arjan gaf meer tips over de 
wijze waarop wij de publiciteit 
kunnen zoeken. Zijn inbreng 
leidde tot een levendige discus-
sie. Voor meer berichtgeving 
daarover is in deze Nieuwsbrief 
geen plaats, maar het volledige 
verslag van de vergadering is 
beschikbaar bij het bestuur. 

Jaap Veenstra 
 

Openbare vergadering 
van CDA Purmerend 
 

e openbare vergadering 
van het CDA Purmerend 

van maandag 27 mei 2013, 
 in zalen-
centrum 

Concordia,  
werd bij-
gewoond 
door 50 
belang-

stellenden. 
Tweede 

Kamerlid 
en Purme 

render Pieter Heerma be-
antwoordde diverse vragen 
van de toehoorders, waarbij 
hij vooral dieper in kon gaan 
op zijn beleidsterrein: socia-
le zaken en media beleid. 
 

n tegenstelling tot de gebrui-
kelijk volgorde: inleiding 

door de spreker, gevolgd door 
vragen uit de zaal, begon Pieter 
Heerma met het aan het woord 
laten van de toehoorders zodat 
zij hun vragen naar voren kon-
den brengen. Vervolgens ging 
Pieter uitgebreid in op de diver-
se vragen die gesteld waren.  
Het punt ‘decentralisatie’ (over-
dracht van zorgtaken van het 

Rijk naar de gemeenten per 1 
januari 2015) kwam uitgebreid 
ter sprake. Volgens Heerma 
klopt het dat gemeenten  meer 
maatwerk kunnen bieden met 
name op het gebied van zorg. 
De grote fout die de huidige 
regering echter maakt, is dat 
wel het hele werkpakket naar de 
gemeenten geschoven wordt, 
maar flink bezuinigd wordt op 
het daarbij horende budget.  
Ook kwamen er vragen over de 
huidige financiële crisis, op het 
punt van de zorgkosten, de 
kindregelingen, de betaalbaar-
heid van de kinderopvang enz. 
Op alle vragen ging Heerma 
uitgebreid in en wist hij duidelijk 
het CDA standpunt daarbij naar 
voren te brengen, met soms 
levendige discussies tot gevolg.  
 

p vragen vanuit de zaal, 
betreffende de fouten van 

de politiek antwoordde Pieter 
dat soms politieke besluiten uit 
het verleden, later toch minder 
succesvol blijken te zijn. Er zijn 
dan, met zoveel meningen en 
standpunten, altijd wel perso-
nen geweest die zeggen daar-
voor gewaarschuwd te hebben. 
Zo’n besluit is toen op demo-
cratische wijze genomen en 
soms moeten zaken weer aan-
gepast worden. Een aantal 
sprekende voorbeelden maak-
ten dit standpunt duidelijk. 
 

a de pauze werd er een 
forum gevormd, waarbij 

onder leiding van Dirk Olst-
hoorn, de besproken punten 
wat vaker gericht werden op de 
situatie in Purmerend. Wethou-
der Geoffrey Nijenhuis alsmede 
raadslid Eveline Tijmstra, bei-
den diepgaand bekend met de 
 

 
 

gespreksleider Dirk Olsthoorn 
 

aspecten van sociale zaken, 
konden daarbij antwoordden op 

vragen betreffende decentrali-
satie, participatie, WMO, jeugd-
zorg en AWBZ.  
 

 
 

vlnr: Pieter Heerma. Geoffrey Nijen-
huis, Eveline Tijmstra en Piet van Dijk 
 

n de laatste twintig minuten 
van de vergadering kwam het 

mediabeleid ter sprake. Lovende 
woorden waren er voor forumlid 
Piet van Dijk, (directeur TRV 
Purmerend), die naast het be-
antwoorden van vragen, duide-
lijk maakte dat mede dankzij 
veel vrijwilligers RTV Purmerend 
zeer gewaardeerd wordt.  
In het bijzonder het (letterlijk 
en figuurlijk) in beeld brengen 
van de gemeentepolitiek oogst 
veel waardering. 
 

Met dit positieve punt en onder 
dankzegging aan spreker, fo-
rumleden en aanwezigen, be-
sloot voorzitter Jan Schuuring 
rond 22.15 uur de vergadering. 

Jan Dorrepaal 
 

Van het bestuur 
 

Overleden 
Op 26 mei jl. mw. H.P. van Keu-
len-Coljee, Hortensiastraat 14 
 

Bedankt als lid van het CDA 
Dhr. J.G. van Yperen 
 

Verhuisd naar Beemster 
Dhr. J.R.J. van de Weerd 
 

Nieuw lid 
Dhr. Pascal Verkroost 
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